
 

 

 

 

 

 

REFERAT AF REPRÆSENTANTSKABSMØDE I FÆLLESKASSEN 
MANDAG D. 27. FEBRUAR 2023 

 
 
Deltagere:  
Pil Berner Strandgaard, Peter Højgaard Pedersen, Helga König-Jacobsen, Søren Nielsen-
Gravholt, Johan Gaunitz, Sune Hansen, Arthur Green, Bo Astrup Kristensen, Oscar Svendsen, 
Jonas Ladefoged, David Asmussen, Ida Binderup, Bent Andrup, Lisbeth Christiansen, Karen Inger 
Thorsen, Jacob Westergaard Madsen, Søren Vincents Svendsen, Bjarke Fonnesbech, Carolina 
Maier, Jan Fruergaard, Thomas Elletoft Køster, Rasmus Guldager Weber 
 
 
Ansatte i Fælleskassen: Thorleif Skjødt, Ann Christensen, Allan Andersen, Lene Friis, Kirsten 
Bodholdt 
 
Ikke tilstede: 
Lise Egeberg, Kristian Sønderstrup-Granquist, Maibritt Christensen, Katrine Rostgaard 
 
 Dagsorden: 
 

1. Velkomst og mødeleder 
Sune bød velkommen og er mødeleder. 
 

2. Godkendelse af dagsordenen 
Dagsorden blev godkendt 
 

3. Godkendelse af referat fra mødet d. 8. november 2022 
Referatet blev godkendt 
 

4. Præsentation og drøftelse af forslag til vedtægtsændring 
Sune, Peter og Thor præsenterede de sidste tilrettelser i vedtægtsforslaget. 
Først om andelskapital og derefter det øvrige. 
Andelskapitalen er vigtig ved køb og salg til/fra medlemmer.  
Kursansættelse af andelskapital er også et vigtigt punkt i disse vedtægtsforslag. 
Drøftelse om det er forståeligt og overskueligt. 
Der er også insider-regler om køb/salg af andele. 
Der laves ændringer om andelskapital ved udlån, så det max. bliver 5% af lånebeløbet, 
dog max. kr. 25.000 for privat og kr. 75.000 for virksomheder. 
Vi diskuterede om der kunne være forringelser for andelshaverne i vedtægtsforslag. 
Andelskapitalen og kurstillægget er andelshavernes ejendom. 
På generalforsamlingsdagen vil alt være på plads til fremlæggelse. 
Der har været store andelsbeløb til salg, hvilket har betydet en salgsliste på op til 2 år. 
Kan man evt. sammendrage nogen af de anførte stykker i den nye § 4? 
Stk. 4 og stk. 8 foreslås sammenlagt. 
Afregningskurs ved køb os salg kan evt. placeres i sin egen paragraf inkl. kursfastsættelse 
af andelskapital. 



 

 

 

 

 

 

Der var en del forespørgsler til flere af forslagene til ændringer vedr. andelskapital mv. og 
regnskab og revision. 
Øvrige vedtægtsændringer blev gennemgået, 
Alt om afstemninger og fuldmagter etc. skrives i én paragraf. 
Evt. få enkelte slides til generalforsamlingen. 
 

5.       Præsentation af og status på Vederlagsudvalgets arbejde  
Helga, Søren, Sune og Jonas præsenterede status på vederlag til bestyrelsen evt. med 
henblik på input fra repræsentantskabsmedlemmer. 
Man kiggede på flere demokratiske pengeinstitutters regnskaber. Nu kigges alene på de 8 
pengeinstitutter der ligger tættest på hinanden. Der var ikke den store afvigelse i 
graferne alt afhængig af nævner. 
 
Oscar nævnte, at anbefalingerne for god Selskabsledelse, anbefaler at en professionel 
formand højest har 5 formandsposter. Som en konsekvens af det, bør én formandspost 
kunne dække en 1/5 årsløn. Så er spørgsmålet hvad en årsløn er.  
 
Lønninger i finanssektoren er typisk ens i hele DK, dog gives der typisk højere gager på 
lederniveau i Hovedstadsområdet.  
Peter nævnte at man kunne lave et skriv om hvad de enkelte bestyrelsesmedlemmer 
udfører for opgaver.  
 

6.        Status fra Puljeudvalget  
Puljeudvalget har mødtes nogle gange efter ansøgningsfristen og har valgt at indstille 
små, men flere donationer, da der ikke var grundlag for større donationer.  
Modtagerne af donationer fra Fælleskassens pulje anmodes om at nævne at det er 
Fælleskassen der har doneret. Man har fulgt nogen der har fået penge på deres 
hjemmeside. Man kan bede om at andelshavere skal være stillere. 
 

7.        Kort status på årets generalforsamling 
Det bliver på Rentemestervej 57, NV at generalforsamlingen afholdes. Der mangler flere 
opstillere til repræsentantskabet. 

 
8.        Nyt fra bestyrelsen og direktionen 

Peter nævnte hvilke uddannelser/kurser man skal deltage i når man er blevet valgt. 
Regnskab skulle se fornuftigt ud, men kommer først på næste møde. Der er ikke hævet til 
markedsrente på lån til nye lån. 
Der er overenskomstforhandlinger, men der er ikke pt. kendskab til udfaldet heraf. 

9. Evt. 
Intet. 

 
Mødet sluttede kl. 20:35 
 
Referent  
Bent Andrup 
 



 

 

 

 

 

 

Møder 2023: 
 
22.03.2023 Repræsentantskabsmøde 
20.04.2023  Generalforsamling  
23.05.2023 Ekstraordinær generalforsamling  
23.05.2023 Repræsentantskabsmøde og intromøde for nye medlemmer 


